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ΠΡΟΣ: Βουλή των Ελλήνων 

 

 

ΚΟΙΝ.:  

1. Βουλευτή κ. Συντυχάκη Μανώλη 

2. Βουλευτή κα Κοµνηνάκα Μαρία 

3. Βουλευτή κα Μανωλάκου ∆ιαµάντω 

 

 

ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση» 

 

ΣΧΕΤ: Η µε αριθµό πρωτ. 4981/11-3-2021 Ερώτηση  

 

Σε απάντηση της σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους ανωτέρω 

αναφερόµενους Βουλευτές, σας γνωστοποιούµε ότι επί του του ζητήµατος που τίθεται η εθνική αντιπροσωπεία 

ενηµερώθηκε αναλυτικά στις 5-4-2021 στο πλαίσιο της συζήτησης σχετικής Επίκαιρης Ερώτησης. Παραθέτουµε 

αποσπάσµατα από τα Πρακτικά της Βουλής.  

 

 ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας):  

«Κύριε συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι ο χωροταξικός και πολεοδοµικός σχεδιασµός διαχρονικά είναι ένα 

µέγιστο ζητούµενο, γιατί έχουµε καθυστερήσει να σχεδιάσουµε και να οργανώσουµε τον χώρο. Πάνω από το 80% 

του χώρου χρήζει επανασχεδιασµού, να µπουν κανόνες, να µπει τάξη, αρχές και πλαίσια κάτω από τα οποία θα 

γνωρίζει ο καθένας από πριν τι επιτρέπεται και τι απαγορεύεται σε κάθε περιοχή. 

Είναι αλήθεια ότι όταν ο σχεδιασµός από την ώρα που ξεκινάει καθυστερεί να ολοκληρωθεί -µιλάµε για 

εικοσιπέντε χρόνια καθυστερήσεις- το θεσµικό πλαίσιο αλλάζει. Ειδικά τα τελευταία χρόνια, το θεσµικό πλαίσιο που 

αναφέρεται σε αυτούς τους σχεδιασµούς έχει αλλάξει πολλές φορές. Ξεκινούν τα σχέδια µε τις προδιαγραφές που 

ισχύουν την ώρα της προκήρυξης, η έγκριση τους όµως γίνεται µε τους όρους και τις προδιαγραφές που ισχύουν 

την ώρα της έγκρισης. 

Όταν, λοιπόν, καθυστερούν τόσο πολύ τα σχέδια, πάνε να φτάσουν στο τέλος και ξαναγυρνούν από την 

αρχή. Αυτό οφείλεται στο ότι τραβάει πολύ η ολοκλήρωση του σχεδιασµού. Όταν σχεδιάζεις για µια περιοχή να 

αναπτυχθεί, τη σχεδιάζεις για να ολοκληρώσεις τον σχεδιασµό σε πέντε, σε δέκα χρόνια το πολύ, όχι σε 

εικοσιπέντε και τριάντα και σαράντα χρόνια. Τότε τα δεδοµένα που είχες λάβει υπ’ όψιν στην αρχή έχουν αλλάξει. 

Απόρροια αυτού είναι και  οι καθυστερήσεις για τον Οικισµό Σκαλανίου και Βασιλειών του ∆ήµου 

Ηρακλείου Κρήτης, στις οποίες αναφερθήκατε. Είναι ένας σχεδιασµός που ξεκίνησε στις 16 Φεβρουαρίου του 1998 

από τις τότε νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις, που προχώρησαν για να ολοκληρωθούν. Πέρασαν από πολλές 

διαδροµές. Πήγαν στην Περιφέρεια, ήρθαν στο Υπουργείο, ξαναγύρισαν πίσω για να διορθωθούν και να 

συµπληρωθούν πολλές από τις µελέτες, γιατί ήταν ελλιπείς και επέστρεψαν πίσω τελικά στην Περιφέρεια. 

Αφορούσαν στις γεωλογικές µελέτες καταλληλότητας, την οριοθέτηση ρεµάτων και άλλες παραµέτρους που ο ίδιος 

ο σχεδιασµός πρέπει να περιλαµβάνει. 

Μάλιστα, επειδή υπήρχαν καθυστερήσεις -ειδικότερα, αναφέροµαι στις εγκρίσεις των γεωλογικών 

µελετών- το 2014, όπου είχα την τιµή να είµαι Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, µε τον ν. 4315/2014 



άρθρο 5 παράγραφος 5, για όλες αυτές τις εκκρεµότητες και τις καθυστερήσεις που αφορούσαν και τις γεωλογικές 

µελέτες δόθηκε η δυνατότητα στις αποκεντρωµένες διοικήσεις να µπορούν να εγκρίνουν τέτοιες µελέτες. 

∆εν θέλω να πάρω χρόνο από την πρωτολογία µου, αλλά θα σας καλύψω, αγαπητέ συνάδελφε, για το τι 

γίνεται αυτήν τη στιγµή για να αντιµετωπίσουµε οριστικά το θέµα όχι µόνο για τον Οικισµό Σκαλανίου και 

Βασιλειών, αλλά και για ολόκληρες τις εκκρεµείς περιοχές της Ελλάδος και της Κρήτης σε σχέση µε τον καινούργιο 

σχεδιασµό. Θα συνεχίσω, όµως, στη δευτερολογία µου. 

Κύριε συνάδελφε, στην πρωτολογία µου αναφέρθηκα στις διαχρονικές καθυστερήσεις για χωροταξικούς 

και πολεοδοµικούς σχεδιασµούς. Τώρα θα αναφερθώ σε αυτά που εξελίσσονται σήµερα και συντοµότατα 

ολοκληρώνονται. Είπα ότι σε ό,τι αφορά τον οικισµό Σκαλανίου και Βασιλείων του δήµου Ηρακλείου Κρήτης έχει 

υποβληθεί ήδη αίτηµα, ακριβώς επειδή καθυστέρησε. Αυτήν τη στιγµή δεν εξελίσσεται ο σχεδιασµός. ∆εν 

υπάρχουν ανάδοχοι και χρηµατοδοτήσεις. Μέσα από το εθνικό πρόγραµµα σχεδιασµού πολεοδοµικού, µέσα από τα 

τοπικά πολεοδοµικά σχέδια, τα οποία εξελίσσονται σε ολόκληρη τη χώρα και που καλύπτουν περίπου το 80% της 

επικράτειας, οι διαγωνιστικές διαδικασίες θα έχουν ολοκληρωθεί όλες σ’ αυτόν τον χρόνο.  

Ο δήµος Ηρακλείου και οι οικισµοί Σκαλανίου και Βασιλειών, αλλά και οι υπόλοιποι οικισµοί που 

στερούνται τέτοιου σχεδιασµού, θα είναι στην πρώτη κατηγορία των προκηρύξεων και των διακηρύξεων για να 

γίνουν αυτοί οι σχεδιασµοί. Τα χρήµατα ξεπερνούν τα 250 εκατοµµύρια. Είναι από χρηµατοδότηση του Ταµείου 

Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας. Γνωρίζετε ότι οι χρόνοι είναι ασφυκτικοί και συγκεκριµένοι. Πρέπει µέχρι το 2025 

να έχουν αποπληρωθεί τα έργα. Γνωρίζετε ότι οι διαδικασίες είναι πιεστικές και ασφυκτικές. Και αυτήν τη στιγµή 

αυτό ακριβώς εξελίσσουµε και για τους δύο οικισµούς του δήµου Ηρακλείου: Άµεσα να προχωρήσουν οι 

διαγωνιστικές διαδικασίες και σύντοµα να έχουν τον απαραίτητο χωροταξικό και πολεοδοµικό σχεδιασµό.  

Μετά από τον νόµο του ∆εκεµβρίου, τον ν. 4759 στον οποίον αναφερθήκατε και εσείς, όπου 

περιγράφονται όλες οι διαδικασίες σχετικά µε τον σχεδιασµό, που δίνει ταχύτητα σε όλες τις διαδικασίες, λύνοντας 

όλες τις γραφειοκρατικές διαδικασίες του παρελθόντος και παρακολουθώντας από την πλευρά του Υπουργείου 

µας, είµαστε εδώ για να ολοκληρώσουµε για πρώτη φορά ένα µεγάλο στοίχηµα. ∆εν έχει υπάρξει ξανά στο 

παρελθόν. Το γνωρίζω εγώ, το γνωρίζουµε όλοι µας. Είµαστε εδώ για να αποδείξουµε στην πράξη ότι µπορούµε να 

κερδίσουµε τον χαµένο χρόνο του παρελθόντος σε λίγο χρόνο, ο οποίος εξελίσσεται από σήµερα, αναγνωρίζοντας, 

όπως είπατε, τις ανάγκες και για την κοινωνία και για τον κόσµο της εργασίας, για όλη την κοινωνία. Χωρίς 

επενδύσεις οι θέσεις εργασίας χάνονται. Πρέπει να βρούµε την ισορροπία ανάµεσα στην επένδυση και στην 

προστασία του περιβάλλοντος. Ως τελικό στόχο έχουµε οι εργαζόµενοι να δουλέψουν. Αυτό θέλουν για να 

µπορούν να ζήσουν την οικογένειά τους, να ζήσουν µε αξιοπρέπεια. Όµως, όλα αυτά γίνονται µέσα από δουλειές 

που πρέπει να διαµορφώνονται. Υποχρέωση δική µας είναι να δίνουµε την ευκαιρία να µπορεί ο άλλος που θέλει 

να επενδύσει, να δηµιουργήσει µε ασφάλεια και όχι µε ταλαιπωρίες και αποκλεισµούς. Έχουµε ζήσει πολλούς 

τέτοιους στο παρελθόν.  

Άρα, κλείνοντας, αυτό είναι το µήνυµα που θέλω να µεταφέρω µε αφορµή την ερώτηση σας για την 

Κρήτη, για το Ηράκλειο και για τον οικισµό Σκαλανίου και Βασιλειών. Αυτός ο σχεδιασµός που στερήθηκαν για 

πάρα πολλά χρόνια, στέρησε εξελίξεις, στέρησε δικαιώµατα και ανάπτυξη και από την άλλη πλευρά δηµιούργησε 

στρεβλή ανάπτυξη και συγκρούσεις δραστηριοτήτων και χρήσεων. Αναφερθήκατε και εσείς. Αυτά θέλουµε να 

τελειώσουν και αυτά θέλουµε να αλλάξουν.» 

 

 

                             Ο Υφυπουργός  

 

 

Νικόλαος Ταγαράς 

 
 
 
 
 
 
 

 Σελίδες απάντησης: 2 

Σελίδες συνηµµένων: 0 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 2 
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